
Protokół

z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Drogownictwa w dniu 18.02.2020 roku o godzinie 1400

w sali nr 1 Urzędu Miejskiego w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1 Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:

stan Komisji       - 7 radnych
obecni                 - 7 radnych
nieobecni            - 0 
dodatkowo Radny Robert Bejgier
oraz zaproszeni goście.

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Drogownictwa Marcin Dunajski.

Przewodniczący  Stanisław  Kaznowski –  o  godzinie  1400 otworzył  posiedzenie  Komisji  i  po
powitaniu  radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na  podejmowanie
prawomocnych decyzji.

III. Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja na temat realizacji dróg Gminnych w roku 2019.
4. Ocena dróg gminnych po dokonanym objeździe w celu ustalenia kolejności dróg gminnych do
utwardzenia.
5. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
6. Zapytania, sprawy różne.
7. Zakończenie.

Przewodniczący Komisji Marcin Dunajski zaproponował by na początku omówić projekty uchwał,
następnie przejść do pkt. 3 i 4.

Ad.2 Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Radni  jednogłośnie  bez  odczytywania  przyjęli  protokół  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisji
Infrastruktury i  Drogownictwa wraz z Komisją Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji
Europejskiej w dniu 20.01.2020 roku 

Ad.5 Projekty uchwał  i tematy informacyjne.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – przedstawiła następujące projekty uchwał:

• PURM  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Kowalewo
Pomorskie  w roku szkolnym 2019/2020 do zwrotu  kosztów przewozu dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych,

Poinformował,  że należy sporządzić nową umowę według średniej  ceny jednostki paliwa, która
została pobrana na przełomie grudnia i stycznia.
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• PURM w sprawie zarządzenia terminu przeprowadzenia wyborów uzupełniających sołtysa
w sołectwie Napole.

Poinformowała,  że  zebranie  wyborcze  uzupełniające  sołtysa  w  sołectwie  Napole  odbędzie  się
w dniu 27 marca 2020 r. o godz. 18:00 w MGOK w Kowalewie Pomorskim.

Kierownik Biura Rady Donata Pilarska – Mądry – przedstawiła:

• PURM w sprawie zmian w Statucie Gminy Kowalewo Pomorskie,

Poinformowała,  że  w związku ze  zmianą  insygniów należy  dokonać  zmian w Statucie  Gminy,
dodała, że zmianie uległa numeracja załączników do Statutu, literówka w  § 82 oraz zmieniła się
treść załącznika nr 7. W przeciągu roku będzie przygotowany tekst jednolity.

Kierownik Referatu TIiGG Bożena Rymanowska – przedstawiła następujące projekty uchwał:

• PURM w sprawie w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do
projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  obszaru  wsi
Wielkie Rychnowo w gminie Kowalewo Pomorskie,

• PURM w sprawie w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do
projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  obszaru  wsi
Wielkie Rychnowo w gminie Kowalewo Pomorskie,

• PURM w sprawie w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do
projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  obszaru  wsi
Wielkie Rychnowo w gminie Kowalewo Pomorskie.

Poinformowała, że Rada musi uchwalić miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w wersji
III, który był wyłożony do publicznego wglądu.

Radny  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  trzykrotnie  wysłuchał  tego  samego  uzasadnienia,
rozumie ,że Rada ma uwzględnić lub nie uwzględnić uwagi. Nie rozumie stanowiska Rady co do
treści tego planu. 

Wyrok Naczelnego Sądu i rozstrzygnięcie nadzorcze - materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny Robert Bejgier – zapytał, z którego roku jest przedstawiona uchwała.

Kierownik Referatu TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że z 2011 roku. Dodała, że
na początku kadencji w 2019 roku odbyła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, podczas której
Burmistrz  uwzględnił  401 uwag.  Rada Gminy może uwzględnić  tylko  projekt  planu,  który był
przedstawiony do publicznego wglądu tj. wersja III. 

Radny Robert Bejgier – zapytał czy Rada musi uchwalić tylko plan do uwag nieuwzględnionych.

Kierownik  Referatu  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  poinformowała,  że  tak.  Były  dwie
nieuwzględnione uwagi odnośnie zieleni izolacyjnej od torów kolejowych i gruntów.

Radny Robert Bejgier – zapytał czy nie uwzględniając tych uwag, zieleń została zmniejszona.
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Kierownik  Referatu  TIiGG Bożena  Rymanowska –  poinformowała,  że  w  wersji  III  została
zachowana taka jak w wersji I.

Radny Robert Bejgier – zapytał czy każdą uwagę należy rozpatrzyć osobno.

Kierownik Referatu TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że 747 uwag jest tej samej
treści,  są  one  traktowane  jako  jedna  uwaga,  zostało  to  uzgodnione  z  Urzędem  Wojewódzkim
w Bydgoszczy.

 Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka– przedstawiła:

• PURM w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 grudnia 2019 r. 

• PURM w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 6 grudnia 2019 r. 

Poinformowała, że zgodnie ze Statutem Gminy Kowalewo Pomorskie Komisja Skarg Wniosków
i Petycji na posiedzeniu w dniu 22 stycznia 2020 r. zapoznała się z w/w petycjami i uznała je za
bezzasadne.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – przedstawiła:

• PURM w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok.

Poinformowała, że Radni otrzymali materiał ze zmianami w budżecie przed posiedzeniem Komisji.
Dodała, że zaplanowany jest zakup automatu czyszczącego ze szczotką szorującą na Pływalnię –
środki zostały wygospodarowane z oszczędności na jego zakup.

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że w budżecie na 2020 rok planowane
było 300 000,00 zł na zakup kamienia. Po redukcji Pani Skarbnik na kamień przeznaczone jest
150 000, 00 zł, z czego 50 000,00 zł zostanie przeznaczone na  koparki i równiarki , natomiast
100 000,00 zł ( 50 kursów ) przeznaczone na zakup kamienia. Zaproponowała by sołectwo zakupiło
kamień  z  własnych  środków.  A dofinansowanie  przeznaczyć  na  uszkodzone  drogi,  na  których
znajdują się dziury. Dodała, że w drugiej połowie roku będzie przeznaczone tylko 80 000,00 zł na
zakup kamienia, tj. 40 kursów. W przyszłym roku będzie taka sama sytuacja albo nawet gorsza.

Radny Michał Klafczyński – zapytał co z drogami, które będą wymagały większej ilości kursów
kamienia.

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner –  poinformowała,  że będą wykonywane tylko remonty
tych dróg, które ich wymagają.

Radny Marcin Dunajski – poinformował, że obecnie  na drodze w Srebrnikach jest bardzo dużo
dziur.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  zabezpieczone  mamy  środki  na
równiarkę.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że 11 marca odbędzie się narada z sołtysami,
na której wyjaśni zaistniałą sytuację dotyczącą kamienia. Dodał, że sytuacja została zachwiana
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w kosztach stałych, przez nowo powstałe inwestycje tj.  Urząd, Dzienny Dom Pobytu, amfiteatr
i rynek – są to inwestycje w utrzymaniu  miesięcznym.  Zastanawia  się  dlaczego  Regionalna  Izba
Obrachunkowa  nie  trzymała  w  ryzach  budżetu  Gminy.  Poinformował,  że  podczas  rozmowy
z audytorem Panem             , zostały mu przedstawione notatki z symulacją, gdzie przedstawiona
została sytuacja, co by się stało gdyby wykonane inwestycje w naszej Gminie zostały rozłożone na
kilka lat.  Taka symulacja ma za zadanie,  aby w przyszłych latach nie popełnić takiego samego
błędu. 

Radny Michał Klafczyński – zapytał co się stało z zaoszczędzonymi środkami za odśnieżanie.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  -  poinformowała,  że  pieniądze  te  zostały  przeznaczone
sołectwom na oczyszczanie dróg.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka –  poinformowała, że Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków
w Toruniu przysłał  wykaz  udzielonych  dotacji  w  2019  roku  tj. dotacja dla  Parafii  Kowalewo
Pomorskie  w  kwocie  9  000  ,00  zł  oraz  dla   Parafii  Pluskowęsy  i  Parafii  Wielka  Łąka  po
10 000, 00 zł – materiał stanowi załącznik do protokołu.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że odnośnie wniosku dotyczącego remontu
ogrodzenia  przy  kościele  w  Kowalewie  Pomorskim  uzyskał  informację,  że  trwają  prace  nad
projektem  zewnętrznym.  Z  konserwatorem  jest  przeprowadzana  analiza,  by  ogrodzenie  było
dostosowane dla potrzeb wozów strażackich, aby w razie pożaru mogły dojechać pod sam kościół. 

Ad.3 Informacja na temat realizacji dróg.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  sporo  inwestycji  zostało
zakończonych w 2019 roku. Pozostała niezrealizowana jedna droga koło byłego kina ( uchwała
z 2016 roku).

Radny Piotr Strzelecki  – poprosił by wjazdy na pole były szerokie na 5 metrów,  gdzie będą się
znajdować przepusty z kamieniem i wstawioną 40 centymetrową rurą.

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że szerokość wjazdu regulują przepisy.
Tak szerokie wjazdy z przepustami wiążą się z podwójnymi kosztami. Dodała, że rowy muszą być
wykopywane, gdyż dzięki nim nie gromadzi się woda i nie niszczą się drogi.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że w zeszłym roku podczas wykonywania
nowych dróg przeprowadzał kontrole. Według niego jakość wykonywanych dróg jest coraz lepsza.
Kładzie się nawierzchnię asfaltowo – bitumiczną. Poprosił by zastanowić się nad tym czy lepiej
wykonać 1 km drogi z szerszymi wjazdami, czy lepiej wykonać 2 km drogi z węższymi wjazdami.

O godz. 1512 Radny Robert Bejgier opuścił posiedzenie komisji.

Przewodniczący Komisji Marcin Dunajski – poinformował, że na szerokości dróg można bardzo
zaoszczędzić. Dodał,  że drogi które są mało uczęszczane  powinny być węższe. Należałoby się
zastanowić nad szerokością dróg, które prowadzą tylko do jednej posesji.
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Radny Stanisław Kaznowski - zawnioskował o płytsze rowy w miejscach, gdzie droga położona
jest wyżej od pól, natomiast tylko w miejscach, gdzie jest duży napływ wody, stosować głębsze
rowy.

Radny Michał Klafczyński - przy planowanych inwestycjach drogowych, zawnioskował o dobrą
jakość asfaltu bądź powierzchni bitumicznej, celem uniknięcia łamania i niszczenia krawędzi dróg.

Przewodniczący Komisji Marcin Dunajski – poinformował, że                                       wykonuje
solidne nawierzchnie na drogach.

Radny Ryszard Lipiński - zapytał czy droga w Mlewie będzie robiona w tym roku.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  droga  ta  jest  zaplanowana
w budżecie na ten rok.

Ad.4.  Ocena  dróg  gminnych  po  dokonanym  objeździe  w  celu  ustalenia  kolejności  dróg
gminnych do utwardzenia.

W związku z przeprowadzoną dyskusją Komisja ustaliła, iż w dniu 2 marca 2020 roku zostanie
jeszcze  raz  przeprowadzony  objazd  dróg,  na  którym  jeszcze  raz  zostanie  wykonana  ocena
i punktacja dróg, następnie zostanie ustalona kolejność dróg gminnych do utwardzenia.

Ad. 6 .Zapytania, sprawy różne.

Radny Robert Bejgier – zapytał, czy wiadomo coś na temat trzynastek dla nauczycieli.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że do końca lutego zostaną wypłacone.

Ad.7. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1509 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 6 kolejno ponumerowanych stron.
 

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                                         REWIZYJNEJ

                         
                                                                                                                                           /-/Marcin Dunajski

 


